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§ 7   

Inrättande av förskolepaviljong, Svärdlångsvägen – 
inriktnings- och genomförandeärende   

Beslut 

Ärendet återremitteras med vad som anförs nedan: 

 

”Det är av stor vikt att man fortsätter ett aktivt arbete med att 

säkerställa tillgången på förskoleplatser inom stadsdelen Årsta. 

Samtidigt är vi övertygade om att alla genomförandeplaner måste vara 

tydligt analyserade, beskrivna och förankrade.  

 

Vi yrkar därför på att ärendet återremitteras med ett uppdrag att 

återkomma med en utförligare beskrivning av trafikfrågan med 

avseende på planering för gods- och persontrafik till och från den 

föreslagna förskolan. Även dispositions- och upplåtanderätt till 

berörda markområden behöver utredas och förankras närmare vad det 

gäller angörande trafik. Vi tror även att bullerfrågan behöver beaktas 

vad det gäller närboende. 

 

Parallellt med ett arbete om ovan nämnda frågor bör även alternativa 

platser för lokalisering av förskola utredas i syfte att hålla god 

framförhållning vad det gäller planering av förskolor i området.” 
 

 

Ärendet 

I syfte att uppfylla barnomsorgsgarantin och tillgodose barnantalet i 

Årsta på kort och lång sikt föreslår förvaltningens att en ny förskola 

inrättas på Svärdlångsvägen. Den nya förskolan kan komma att stå 

klar redan sommaren 2014.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 mars 2014. 

Dnr: 2.6.-126/2014 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde först frågan om nämnden ska återremittera 

ärendet eller avgöra ärendet idag och fann att nämnden beslutat att 

återremittera ärendet. Därefter ställde ordföranden framställda förslag 

till beslut mot varandra och fann att nämnden beslutat enligt Anders 

Hellströms m.fl. (M) och Lena Klings (FP) förslag. 
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Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl. (M) och Lena Kling (FP) yrkade: 

”- att återremittera ärendet med vad som anförs nedan 

Det är av stor vikt att man fortsätter ett aktivt arbete med att 

säkerställa tillgången på förskoleplatser inom stadsdelen Årsta. 

Samtidigt är vi övertygade om att alla genomförandeplaner måste vara 

tydligt analyserade, beskrivna och förankrade.  

Vi yrkar därför på att ärendet återremitteras med ett uppdrag att 

återkomma med en utförligare beskrivning av trafikfrågan med 

avseende på planering för gods- och persontrafik till och från den 

föreslagna förskolan. Även dispositions- och upplåtanderätt till 

berörda markområden behöver utredas och förankras närmare vad det 

gäller angörande trafik. Vi tror även att bullerfrågan behöver beaktas 

vad det gäller närboende. 

Parallellt med ett arbete om ovan nämnda frågor bör även alternativa 

platser för lokalisering av förskola utredas i syfte att hålla god 

framförhållning vad det gäller planering av förskolor i området.” 

 

Vice ordförande Rosa Lundmark (V) och Jimmy Lindgren, m.fl. (S) 

yrkade bifall till förmån för det egna förslaget till beslut. 

 

Ledamoten Åsa Öckerman, m.fl. (MP) yrkade bifall till förmån för det 

egna förslaget till beslut.  

 
Reservationer 

 

Vice ordförande Rosa Lundmark (V) samt ledamöterna Jimmy 

Lindgren, Kristina Öberg och Hanna Jokio, alla (S) reserverade sig till 

förmån för det egna förslaget: 

”Förslag till beslut 

1. Nämnden går inte vidare med förslaget om förskolepavilong 

på Svärdlångsvägen 

2. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma med en lämpligare 

plats för paviljongen. 

3. Dessutom vill vi framföra följande 

 

Förskolepavilong på Svärdlångsvägen olämpligt 

Allmänt är vägarna i Årsta smala och trånga. Vägarna strax intill 

tomten för den föreslagna förskolepaviljongen, Hummelvägen och en 

slinga av Svärdlångsvägen, är ännu trängre. Fram till den planerade 

paviljongen finns ingen bilväg. Dock gång- och cykelbanor. Detta har 

påtalats av de närboende. Att ta sig till paviljongen från 
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Hummelvägen med barn och barnvagn får betraktas som en bragd, 

och vintertid som direkt farligt. För man behöver ta sig över en 

bergknalle med en brant nivåskillnad på nästan fem meter. Bilaga 2 

ger intryck av att det bara handlar om två meter. Men vid närmre titt 

går nivåkurvorna från 16,5 meter till minst 21. 

 

Trånga ytor inne och ute 

Minst 7,5 kvadratmeter (kvm) för barn att vistas på inne är 

miljöförvaltningens rekommendation. När de ”tekniska ytorna” blir 

avräknade hamnar barnens inneyta under 7,5 kvm i förslaget. När det 

gäller lekytan ute är rekommendationen minst 30 kvm. Vid mindre yta 

blir barnen lätt passiva anser miljöförvaltningen. Den yttre ytan vid 

paviljongen är 12 kvm. 

 

Bra alternativ 

Bygg paviljongen vid fotbollsplanen i böjen av Svärdlångsvägen, 

föreslår de närboende. Ett bra förslag, tycker vi. Direkt intill och söder 

om bollplanen finns en yta på cirka 2500 kvm. På ena halvan ligger 

några grushögar på några kvm och lite ris på några fler kvm. Den 

andra delen är helt tom. Att ordna bra angöring torde gå utan större 

komplikationer. Ottsjövägen 15 är det ursprungliga förslaget. Också 

det är ett bättre förslag än paviljongen bakom Svärdlångsvägen. Om 

sedan ett provisorium får ett bygglov på 8 eller 10 år kan knappast få 

bli avgörande. Ett köp av Dellen 4 (Bränningevägen 32-34) kan om 

möjligt vara värt att pröva. Synd att staden inte passade på när Locum 

la ut denna fastighet till försäljning.” 

 

Ledamoten Åsa Öckerman (MP) och Sarah Johansson (MP) 

reserverade sig mot nämndens beslut och till förmån för det egna 

förslaget: 

”Förslag till beslut 

1. Att ärendet återremitteras till förvaltningen i syfte att 

utreda/svara på de frågor som inkommit från grannar avseende bl.a. 

tillfart och transporter. 

2. Att förvaltningen återkommer med en redovisning av möjliga 

alternativa placeringar.  

3. Att därutöver anföra: 

 

Miljöpartiet har tagit del av flera skrivelser från oroliga grannar i Brf 

Gesunden. Det som anförs gäller bl.a. att tillfarten till den planerade 

förskolan och rädslan att befintliga gångvägar kommer att tas i 

anspråk för leveranser, hämtning och lämning mm. samt avsaknad av 
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p-platser. Vidare anförs att området redan idag är bullerstört på grund 

av flera förskolor i området och att den parkmark på vilken 

paviljongen är tänkt att placeras är en välutnyttjad lekplats. Vi anser 

att frågorna som tas upp är så pass allvarliga att de förtjänar att 

utredas vidare innan nämnden fattar beslut i frågan.” 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 


